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Čertovské 
pokusy 

Ve čtvrtek 2. 12. si pro 

spolužáky připravili sedmáci 

zajímavé pokusy z fyziky. 

 

Soutěže 
Začátkem prosince jste 

mohli podpořit naši školu 

rovnou ve 2 soutěžích. 

V první šlo o titul Mistra 

zahrad, kde byla naše 

přírodní zahrada vybrána 

mezi 13 nejlepších zahrad. 

Ve druhé jsme hlasovali a 

soutěžili o 10 000 na 

knížky do naší knihovny. 

Přístavba  
školy  v plném 

proudu 

Pokračuje přístavba školy a 

práce na školním dvorku 

pokročily. 
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Mikuláš, čerti a andělé 
 

V pátek 3. 12. se uskutečnila mikulášská nadílka v naší škole. První dvě hodiny se 

žáci deváté třídy chystali a převlékali do svých určitých rolí . Ne vše probíhalo 

lehce. Jeden žák této třídy, který měl být Mikulášem, onemocněl, takže jsme museli 

hlasovat, kdo jej nahradí. Dále, ne všichni měli své oblečení a masky, takže bych chtěl 

dát shodow  paní učitelce Kabelkové a paní ředitelce za vypůjčení věcí. 

 Když už jsme byli převlečení, naše první hříšnice byla bývalá paní ředitelka 

Tichá. Dále následovala jídelna, kde jsme se ohřáli a pokecali s paní kuchařkami a 

ještě předtím jsme byli taky na paní prodavačky v obchodě. Po 10 minutovém 

pokecu jsme šli do školky, jen kvůli epidemickým okolnostem jsme museli být pouze 

před školkou. Po postrašení děti jsme prchali na 1. stupeň. Prvně jsme vstoupili do 

třetí třídy, kde ne všichni byli svatí, takže pár z nich jsme počmárali více a odnesli. 

Další třídou naší návštěvy se stali prvňáci a druháci. Ti byli asi hodně zlobiví, 

protože se báli. Vyfotili jsme se a šli jsme do páté třídy. Tam žádný hříšník nebyl. 

Ovšem ve čtvrté, kde jsme vzali asi tři žáky, na nás čekalo nejvíce zlobivců.  Naší 

další výpravou byl druhý stupeň. K  tomu nemám co říct, jelikož už jsou očividně 

velcí kluci a holky, a proto už se zde nebáli.  

 Celkově bylo 6 čertů, 2 andílci a jeden Mikuláš. A jaké z toho vyplývá 

ponaučení?  Nevyplatí se zlobit, buďte hodní!                                                                                                                 

M. Karásek 
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Čertovské pokusy 

2. 12. 2021 si žáci z kroužku Digitální technologie připravili 8 zajímavých pokusů, 

které ve čtvrtek předvedli šesťákům, zbývajícím sedmákům a osmákům.   

Jako první měla výstup Terka N. a nachystala si pokus jménem: Rukavico-Čert, kdy 

díky reakci sody s octem po chvíli nafoukla rukavici oxidem uhličitým, který při 

reakci vznikl. 

Druhá byla Ela, která si připravila lávovou lampu. Potřebovala hlavně vodu, olej a 

šumivé tabletky a mohli jsme si společně zopakovat hustotu látek.  

Jako další přišla na řadu Nela, která měla rovnou 2 pokusy. Dokázala nám, že svíčka i 

prskavka zvládnou hořet pod vodou. Svíčka k tomu potřebovala nádobu s kyslíkem a 

prskavka stačila oblepit izolepou. 

Po Nele nám svůj pokus předvedla Simča. Šlo o čertovský pH indikátor, přesněji o 

šťávu z červeného zelí, která se dá využít jako přírodní pH indikátor a krásně nám 

zbarvila sůl, sodu, ocet nebo třeba prací prášek. 

Peťa si pro nás připravila pokus s hořící bankovkou. Přestože ji zapálila, tak jí 

neshořela. Mohl za to roztok líhu a vody, ve kterém jsme předtím bankovku 

namočili. 

Filda nám představil věšteckou kouli vlastně plazma kouli. Ukázal nám, že i naše tělo 

je vodivé, a také pomocí plazma koule dokázal rozsvítit zářivku. 

Čertovské experimenty ukončil Erik pořádně ohnivým pokusem. Stačilo mu trochu 

vody, jaru a hořlavého plynu a už za chvíli mu hořely ruce, ale nebojte, jen na chvíli, 

než shořel všechen plyn z jarových bublin, a voda z nich ho ochránila, aby se 

nespálil. 

E. Kisela, B. Kabelková 
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Beseda o bezpečnosti 

Ve čtvrtek 25. listopadu k nám do školy přijela organizace CZEPA (česká asociace 

paraplegiků), kteří pro nás připravili program k prevenci úrazů míchy a páteře. Za tuto 

organizaci k nám přijeli dva pánové - Martin a Honza.  

Jako první měli besedu šesťáci a sedmáci od třetí do čtvrté hodiny a po nich šla osmá a 

devátá třída.  

Úvod měl Martin, který skončil na vozíku 

(stalo se mu to při jízdě na kole), nám 

povídal o tom, jak organizace vznikla, a 

vysvětloval pojmy, co znamenají. 

Po krátkém úvodu si vzal slovo Honza, 

který je profesionálním hasičem a má tak 

vše z první ruky. Během jeho promluvy nám také ukázal nějaká videa, při kterých se úrazy 

staly. Některá tato videa byla opravdu nechutná, někteří se ale těmto videím smáli.  Na 

konec nám Martin popsal jeho úraz, co se během něj dělo, a jak žije dnes. Nakonec jsme se 

mohli zeptat na otázky, které nás zajímaly, a rozloučili se. Myslím, že po této besedě si 

všichni budou dávat pozor při svých aktivitách. 

D. Řepa, M. Karásek 

 
 

Literární kavárna 

V pondělí 6. 12. jsme v literatuře měli 

„literární kavárnu“. Dostali jsme do dvojic 

listy s informacemi o postavách (např.: 

Alenka v říši divů, Pipi dlouhá punčocha, 

Anna Fraková, Švejk), a měli jsme o nich 

udělat myšlenkovou mapu. Pak jsme si 

vybrali, kterou skleničku by si postava, o 

které jsme psali, vybrala. Samozřejmě nejlepší byli Vojta s Davidem.  

PS: paní učitelka V. – samochvála smrdí, ale fakt byli dobří :-D  

                                                                                                      Klimeš V. 
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PŘÍSTAVBA 

Stavba nám pokračuje a dělníci jsou rychlí. Už začali stavět základy a dávat kamení, 

také vylili beton a začali bourat polystyrén. Jeden den nám sice překopli odpadové 

trubky k toaletám, ale jinak jsou šikovní. Napadl nám teď sníh, tak nyní nemohou ve 

stavbě pokračovat, v takovém tempu, v jakém začali. 

Menčíková M. 

 

 
 

 
 
 
 
 

 

Soutěž o knihy 

Organizace givingbooksweek.cz a nakladatelství Albatrosmedia se rozhodli udělat 

soutěž pro školy o knihy do školní knihovny v hodnotě 10 000,-. 

Bohužel, naše škola ZŠ a MŠ Domamil nevyhrála poukaz na knihy, i když jsme se 

snažili. Výhercem za Vysočinu se stala ZŠ a MŠ Luka nad Jihlavou. Blahopřejeme. 

Mesrle P. 

 

V učebně přírodopisu je nová vitrína 

Na začátku prosince byla v učebně 

přírodopisu instalována do jedné z vitrín 

výstavka ptáků, kteří žijí v lese. Žáci zde 

mohou vidět vycpaného bažanta, 

koroptve, straku, káně nebo některé 

sovy. 
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Titul Mistr zahrad 

Tato soutěž je založena na principu hlasování. Dne 27. 11 začalo hlasování na 

internetu.  V soutěži je 13 nejlepších zahrad z celé republiky, které navštívila se 

svým štábem letos na jaře zahradní architektka Dana Makrlíková. 

Hlasování skončilo 6. 12. a celkem hlasovalo 8278 čtenářů. Hlasování dopadlo 

následovně: 

Zahrada č. 1 – Kostelec na Hané           17.9 % 

Zahrada č. 2 – Bělkovice                            5.6 % 

Zahrada č. 3 – ZŠ a MŠ Domamil             5.2 % 

Zahrada č.4 – Telč                                      9.9 % 

Zahrada č. 5 – Praha                                  4.3 % 

Zahrada č. 6 – Liberec                               2.6 % 

Zahrada č. 7 – Harrachov                          4.4 % 

Zahrada č. 8 – Jablonec nad Nisou          1.9 % 

Zahrada č. 9 – Běchovice                          1.3 % 

Zahrada č. 10 – Masečín                           3.6 % 

Zahrada č. 11 – Mirovice                           6.3 % 

Zahrada č. 12 – Velké Chvalovice            11.7 % 

Zahrada č. 13 – Brdy                                 25.3 % 

Podle procent vyhrála zahrada v Brdech s 25,3 %, druhá byla v Kostelci na Hané 

s 17.9 % a třetí byla zahrada ve Velkých Chvalovicích s 11.7 %. Přírodní zahrada naší 

školy se umístila ve velké konkurenci krásných zahrad na sedmém místě s 5.2 %. 

Slavnostní vyhlášení výsledků jste mohli sledovat v televizi Seznam v sobotu  

11. 12. 2021. Naše zahrada byla v pořadu několikrát zmíněna odbornou porotou 

jako didaktická zahrada, která posiluje u dětí vztah k zahradničení i přírodě. Vítězka 

divácké soutěže se o naší zahradě také zmínila pozitivně a dokonce věnovala naší 

škole jednu ze svých výher: šek na 15.000,- Kč na nákup v e-shopu www.alfistyle.cz. 

Děkujeme. 

Tůma T., Ferdan T. 

 

 

http://www.alfistyle.cz/
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Rosteme s knihou! 
Zdá se to nemožné, ale je to tak! Naši žáci (alespoň DOOOOST z nich), začali číst. 

Důvodů k tomu je několik. Obnovili a zmodernizovali jsme školní knihovnu, hledáme 

tituly na míru, diskutujeme o knihách, dáváme si vzájemné tipy na čtení, makáme na 

metodách kritického myšlení a pravidelně zavádíme čtenářské dílny.  

A jak to vypadá v reálu? Nabízíme pár ukázek z našeho čtenářského života. 

Šesťáci měli slíbenou hodinu na 

Harryho Pottera (viz foto a sociální 

sítě školy) za skvělé chování 

v hodinách literatury. Pracovali 

s metodou alfabox a podrobným 

životopisem Harryho. A šlo jim to fakt 

skvěle. Navíc hodně z nich zbožňují 

Klub tygrů – dobrodružné knihy Thomase Breziny. Podařilo se nám 

domluvit s Městskou knihovnou Moravské Budějovice větší 

dlouhodobější výpůjčku. Nadšení bylo obrovské.  

Sedmáci se rozečetli s paní učitelkou Pojíškovou, berou v knihovně skoro vše. 

Hodně je baví komiks, tak jsme se ho rozhodli doplnit do školní knihovny. Seznámí se 

třeba s prvním „superhrdinou“ na našem území – PÉRÁKEM. Dle nás by hravě strčil 

Supermanna do kapsy! Taky chtěli nějaké knihy pro dívky a na téma šikana. Knihovna 

asi praskne . 

Osmáci – silná třída čtenářů. Baví je už téměř dospělé žánry – temný komiks, 

urban fantasy, postapokalyptický žánr, tematika druhé světové války a holokaustu, 

LGBT literatura, manga komiksy a fantasy. Tady paní učitelce doporučili 

postkatastrofickou sérii Metro 2033, 2034, 2035. Sice se nám ji nepodařilo sehnat ke 

koupi, ale objevili jsme je v budějovické knihovně. A paní učitelka Vyplašilová první díl 

slupla o víkendu jako malinu. Fakt to stojí za to. Tady šel tok informací opačně – od 

žáků k paní učitelce.   

Deváťáci v prosinci zažili čtenářskou lekci na téma Literární kavárna. Pracovali 

s klasickou literaturou, vybírali postavy z literárních knih, pracovali s jejich životopisy 

a v závěru si měli vybrat nádobu, ze které by jejich postava pila nápoj v literní kavárně, 

a také měli zvolit nápoj daný té postavě. S deváťáky jsme diskutovali ponejvíce knihu 

Martini Divrejové To kvůli mně se máma zlobí – smutné téma domácího násilí. I přes 

negativa témat se kniha ujala. V devítce také frčí Bářin kouzelný atlas a její putování do 

historie. Jo, a baví je taky hororové povídky.  

Mgr. Jitka Vyplašilová 
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VÁNOČNÍ POHÁDKY 

Ospalý velbloud 

Každý rok pan farář a postarší dámy tvoří uprostřed náměstíčka 

velký slaměný betlém. A aby byl každý rok lepší a zajímavější, 

přidávají nové prvky – postavy, zvířata a předměty. Celý betlém 

už měl 30 slaměných členů. Letos se rozhodli, že novou postavou 

bude holčička, která nabídne velbloudu Kamilovi jablko. Přípravy 

jely podle plánu, všechny části betlému byly oprášeny a opraveny. Králové dostali nové 

koruny, Ježíšek bělostnou plenku, Panně Marii spletli vlasy, zvířátkům načechrali srst a 

kometa zářila až na konec ulice. Vše bylo nachystáno, pouze se čekalo, až se betlém sestaví. 

Jen velbloud Kamil letos nebyl vůbec ve své kůži. Cítil se unavený, bolely ho nohy a vůbec 

se mu nechtělo ven do zimy. Byl to postarší kousek, měl už určitý věk. Nejraději by zůstal v 

obecní stodůlce, pouštěl si koledy, mlsal ovoce a relaxoval. Nechápal, proč musí každý rok 

stát takovou dobu u jesliček, je tam spousta jiných zvířátek k omrknutí, ať ho třeba nahradí 

slonem Blažejem. Když nastal čas, vyvezli chlapi postavy na náměstíčko a ženy 

organizovaly, kam mají jednotlivé postavy dát. Kamil letos stál kousíček od chléva s 

jesličkami, bylo na něj krásně vidět. To proto, že postava velblouda byla u malých dětí 

velmi oblíbená. Ach jo, povzdechl si Kamil. Třetí den už byl tak unavený, že po obědě 

prostě usnul, opřel se o stěnu chléva a pochrupoval. Zabral tak natvrdo, že se jeho chrápání 

rozléhalo celou ulicí. To byla senzace! Když se Kamil vzbudil, stál před ním velký dav lidí, 

smáli se a ukazovali si na něj. V tu chvíli mu to došlo. Usnul! Lidem se to ovšem moc líbilo, 

každý den to chtěli opakovat. A Kamilovi to mooooc vyhovovalo, každé odpoledne po 

obědě si mohl pěkně schrupnout.  

Mgr. Jitka Vyplašilová 
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Rozhovor Filip a Patrik Mesrle (noví žáci) 

Co si myslíte o přestupu do nové školy v 9. třídě? 

 Je to na ho*no děkuju za optání. (oba) 

Do jaké školy jste dříve chodili? 

 Lubnice 

Jak se vám tu zatím líbí? 

 Patrik: jde to 

 Filip: zatím dobrý 

Jak vám chutnají obědy? 

 Patrik: nechutnají (3.5/10) 

 Filip: průměr (4/10) 

Oblíbené počítačové hry? 

 Patrik: Minecraft, Rocket League, Valorant, GTA San Andreas, Lolko 

 Filip: FiveM RP, Apex, Far Cry 3, Watch Dogs 2, Forza Horizon 5 

 

Pachr M. 

 

Pojedeme na HORY?! aneb jedna soukromá glosa… 

 Můj vlastní názor aneb co si o tom myslím: Takže, napřed bych chtěl říct, že 

bych byl velmi rád, kdyby se tento školní rok hory uskutečnily.  

 Dne 16. ledna by se mělo odjíždět na hory, ale zatím současná covidová situace 

to úplně nedovoluje. Bohužel by znamenalo podle mého názoru, že kdybychom už 

jeli, mohli by jet pouze očkovaní žáci. To nás ale není nejvíc, a nebo bychom museli 

mít PCR testy, ale to se přece nikomu nechce, si neustále dělat test. Mně osobně by 

nevadilo, kdyby jeli pouze očkovaní lidé, sice by to byla trošku diskriminace 

neočkovaných, ale čert to vem. A co si z toho máte vzít je……… no že se bude 

rozhodovat do posledních dnů, jestli se pojede nebo ne. 

Karásek M. 
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POLITICKÁ SATIRA: 

Hledá se Zeman 

Samozřejmě, jak všichni víme, něco jsme viděli 

v televizi.  Týranou rybičku Zemana.  Ano, ta 

rybička byla opravdu v prázdném akvárku. 

Babiši, ty nevíš, že rybičky potřebují k životu 

vodu? Ne, on se neutopí. A ještě ta rybička potřebuje jídlo (to můžeš koupit třeba 

někde ve zverimexu.).  Nebo mu tam můžete dát jeho nejlepšího kamaráda Ovčáčka. 

To by byla rybička hned šťastnější.  Možná bych mu tam přidal ještě pár dekorací do 

akvárka - třeba zlatý stůl. A myslím, že to by bylo nejlepší akvárko pro rybičku 

Zemana. A ještě něco Babiši, jestli se nezačneš o rybičku starat, tak ji tvoji rodiče 

prodají tvému spolužákovi Fialovi.  

 

Svěcení kanceláří po komunistech 

Ano toto se doopravdy stalo. Když nový poslanci Top 09 získali po KSČM kanceláře, 

rozhodli se je uklidit. Samozřejmě tam nenašli nic neobvyklého, tedy krom vizitky 

čínského velvyslance. Tohle ale bylo pouze fyzické uklízení. A po fyzickém úklidu 

přišel i duchovní úklid. Dá se předpokládat, že přišli kněží. Ale spíš by mě zajímalo, 

jestli místo „Satane opusť“ čistili tuto místnost, říkali „komunisto opusť“. Třeba 

potom ze skříně vyběhl starý předseda KSČM Vojtěch Filip a bylo opravdu 

vysvěceno od komunistů. 

 

Zase se budou stavět ploty 

Ano, opravdu slyšíte správně. Ale nebojte, nebude to u nás v Česku ale v Lotyšsku. 

Ploty by byly na hranících Lotyšska s Běloruskem. Měly by chránit Lotyšsko proti 

uprchlíkům z Běloruska.  

Straňák J. 
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VÁNOČNÍ PŘÍMĚŘÍ 

Vánoční příměří je označení pro 

neoficiální příměří, které se 

odehrálo na západní frontě během 

Vánoc v roce 1914. První světová 

válka začala v srpnu 1914 a po pěti 

měsících, dne 25. prosince 1914, se 

nedaleko belgického města Ypry 

začal z německých zákopů ozývat 

zpěv vánočních koled.  Němečtí vojáci následně ze zákopů vyšli a vyzvali Brity, aby 

se k nim připojili. Skutečně se tak stalo a vojáci obou stran si mezi sebou začali 

vyměňovat drobné dary. Němci zde proti Britům také odehráli několik fotbalových 

zápasů. Za nedlouho však začaly další boje. 

Mesrle F. 

 

Netradiční Vánoční zvyky 

Vybral jsem pár zajímavých zahraničních vánočních zvyků, které jste snad doposud 

neznali: 

 V Japonsku běžně během Vánoc navštěvují KFC, může za to reklamní kampaň před 40 lety. 

Během této doby fast food vydělá až 5x, někdy dokonce 10x více než v normální den. Kdo si 

v tento den nedá kuře z KFC jako by neexistoval. 

 V Norsku věří, že s Vánoci se vrací i zlé entity a hlavně čarodějnice. Kvůli tomu se ve všech 

domech schovávají košťata, aby na nich čarodějnice neuletěly. 

 Ve Venezuele se lidi scházejí na mši, avšak nechodí pěšky, město uzavře silnice a lidé bruslí po 

silnicích. 

 V Grónsku mají také netradiční zvyk, jí syrovou rybu označovanou jako „Maktak“, což je 

arktický pták zabalený v tulení kůži. 

Pléha P. 
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PERLIČKA Z HISTORIE: Bitva na Ramree 
Bitva na Ramree z noci 19. února na 20. února 1945 se dokonce zapsala do Guinessovy 

knihy rekordů. Jedná se o největší počet lidí zabitých krokodýly na jednou. Obětí bylo 

zhruba kolem tisíce. Ovšem zoologové se shodují, že s takovým ekosystémem by tam 

nemohlo být tolik krokodýlů, aby dokázali za noc zabít tisíc vojáků. Takže je dost možné, že 

někteří vojáci umřeli vyčerpáním a někteří spáchali sebevraždu, aby nešli do britského 

zajetí, jak to často během 2. světové války Japonci dělávali. Ale proč šli vlastně přes bažiny 

plné mořských krokodýlů, a kolik jich přežilo? Takže pojďme si to shrnout. Vše začalo už 

na konci roku 1944, kdy Britové vytlačili Japonce z Barmy. Japonci ustoupili na ostrov 

Ramree na jižní časti země. A tím pádem stačilo Britům osvobodit jižní část země. A musím 

upozornit, že Britové zaútočili na ostrov úplně naslepo s tím, že buď Japonce vyženou, 

nebo sami půjdou do zajetí. Začali vyhrávat a Japonci nechtěli do zajetí, proto se rozhodli, 

že utečou přes bažiny do moře. A v bažinách, přes které utíkali, byli až šest metrů dlouzí 

krokodýli mořští, kteří totálně zmasakrovali japonskou armádu. Jo a přežilo asi jen 20 

vojáku z jednoho tisíce.  

Straňák J. 

 

 

 

 

 

 

Vánoční vtipy 

1. „Mami, mami, hoří vánoční stromeček!“ „Neříká se, že hoří, říká se, že svítí, Pepíku.“ „Mami, 

záclony už taky svítí!“ 

2. Dvě blondýny bloudí lesem a hledají nějaký hezký vánoční stromeček. Po hodinách 

mrznutí a odhánění vlků jedna blondýna naštvaně zasekne sekeru do nejbližšího smrku a 

prohlásí: „Tak, a dost. Bereme příští stromek, který bude mít tu správnou výšku, a kašlu na 

to, jestli bude ozdobený, nebo ne!“ 

Ferdan A. 
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SPORT 

Fantastická Samková! Snowboardcrossařka vyhrála na olympijské trati 

úvodní závod zimy 

Snowboardcrossařka Eva Samková vyhrála na 

budoucí olympijské trati v čínském Secret Garden 

úvodní závod nového ročníku Světového poháru. 

Úřadující držitelka velkého glóbu tak oslavila 

osmnáctý triumf v seriálu. O medaile na hrách se v 

Secret Garden bude závodit v únoru. 

 

Hvězdný Messi získal posedmé Zlatý míč a vylepšil vlastní rekord 

Zlatý míč pro nejlepšího fotbalistu světa získal 

posedmé Lionel Messi. Argentinský útočník Paris St. 

Germain vylepšil vlastní rekord v anketě magazínu 

France Football. Druhé místo obsadil polský 

kanonýr Robert Lewandowski z Bayernu Mnichov, 

třetí skončil italský záložník Jorginho z Chelsea. 

Očekávaný výsledek. Mnohým fandům se ale 

Messiho triumf vůbec nelíbí.  

    D. Řepa 
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